
PROTOKÓ£ 
z IX sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2011 roku 
w siedzibie Urzêdu Gminy 

 
Pocz¹tek obrad sesji godz.13.00, zakoñczenia godz.15.30. 
W obradach sesji uczestniczyli Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna 
Kwiatkowska Sekretarz Gminy , Pani  Krystyna Magda Skarbnik Gminy, Radna Powiatu 
Maria Bych, soùtysi. 
Ad.1 i 2. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów dokonaù otwarcia obrad sesji.   
Ad.3. 
Na podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady Gminy stwierdziù quorum , listy 
obecno�ci radnych i soùtysów stanowi¹ zaù¹cznik 1 i 2 do protokoùu. 
Ad.4 
Przyjêcie porz¹dku obrad , który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/ Otwarcie obrad sesji. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjêcie protokoùu z VIII sesji. 
5/ Przyjêcie porz¹dku obrad sesji. 
6/ Informacja Wójta gminy z prac miêdzy sesjami. 
7/ Stan realizacji umowy dzier¿awy kolorowych jeziorek. 
8/ Podjêcie uchwaù w sprawach :  
 a/ organizacji konkursu � �Najlepiej zadbane soùectwo i najùadniejsza posesja w gminie  
     Marciszów, 
 b/ regulaminu nadawania tytuùu � Honorowego Obywatela Gminy Marciszów�, 
 c/ wyra¿enia zgody na odpùatne nabycie w poczet mienia Gminy Marciszów  
     nieruchomo�ci  gruntowej, 
 d/ wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w poczet mienia gminy Marciszów  
     nieruchomo�ã poùo¿on¹ w Marciszowie  w granicy dziaùki  nr 310/ 1 stanowi¹c¹  
    wùasno�ã Skarbu Pañstwa bêd¹c¹ w zasobie Agencji Nieruchomo�ci Rolnej. 
10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy ró¿ne. 
12/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Przewodnicz¹cy Rady zwróciù siê do radnych z zapytaniem czy s¹ uwagi do 
zaproponowanego porz¹dku obrad. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad 
projekt uchwaùy w sprawie  opùaty targowej , a o uzasadnienie poprosiù Skarbnika Gminy. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik  Gminy poinformowaùa o zmianie przepisów oraz  wyrokiem  
NSA w tej sprawie. Natomiast  Regionalna Izba Obrachunkowa  zwróciùa uwagê na brak 
zawarcia w poprzedniej uchwale z imienia i nazwiska inkasentów oraz brak okre�lenia 
obszaru na , którym mo¿e dziaùaã inkasent. Zostaù wiêc sporz¹dzony zaù¹cznik z 
wymaganymi danymi do  poprzedniej  uchwaù, bo gdyby nast¹piùa zmiana inkasenta wówczas 
zmieni siê tylko zaù¹cznik do uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy jednogùo�nie przyjêùa wprowadzenie do porz¹dku obrad jako pod.�e� projekt 
uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do uchwaùy Nr VIII/26/11 Rady Gminy 
Marciszów z dnia 31 marca 2011 roku w sprawie opùaty targowej. 
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Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad wraz z wprowadzonym projektem uchwaùy  zostaù 
jednogùo�nie przyjêty przez Radê Gminy. 
Ad.5. 
Inspektor ds. Rady Gminy poinformowaùa o wniesionej przez radn¹ Danutê Wojtas  uwadze 
do protokoùu dot. zapisu  wysoko�ci kwoty przeznaczonej na LZS Sêdzisùaw, zostaùo zapisane 
w protokole , ¿e  to kwota 500 zù, a ma byã kwota 700 zù , co zostaùo poprawione ,a radna nie 
wniosùa  do poprawki uwag. 
Ad.6. 
Wójt Gminy poinformowaù o pracach miêdzy sesjami : 
 - wyjazdy do Wrocùawia w sprawie  WZWiK Waùbrzych  zapoznaù ze szczegóùami sprawy , 
- pobyt w Wojewódzkim Sejmiku Samorz¹dowym  w spr. komunalizacji WZWiK 
Ponadto poinformowaù uczestników obrad sesji , ¿e w zwi¹zku z obecn¹ sytuacj¹ na linii 
Gmina Marciszów WZWiK  przygotuje protest zbiorowy mieszkañców naszej Gminy w 
sprawie odzyskania mienia Gminy.  
Zwróci siê do radnych i  soùtysów o zbieranie podpisów w tej sprawie po czym zostanie on    
przesùany do premiera,  ministra sprawiedliwo�ci , prokuratora generalnego, do stacji TV oraz 
do bip , bo nie mo¿e byã takiej decyzji wedùug o�wiadczenia prawników jak dotychczas , ¿e 
WZWiK nie zgadza siê na zwrot naszych wùasno�ci  tym bardziej, ¿e to Gmina budowaùa 
czê�ã wodoci¹gów i s¹  one wùasno�ci¹ gminy. Ponadto Waùbrzych twierdzi, ¿e  w dalszym 
ci¹gu jeste�my czùonkiem WZWiK / pomimo naszego wyst¹pienia w 2004 roku / i na tej 
bazie wojewoda wszcz¹ù procedurê twierdz¹c, ¿e nie posiadaj¹ drugiej uchwaùy o wyst¹pieniu 
z 2006 roku, co jest nieprawd¹  Wójt przypomniaù , ¿e Gmina dwukrotnie wystêpowaùa z 
WZWiK. 
Natychmiast po wolnych majowych dniach Gmina przyst¹pi do napisania protestu w sprawie 
odzyskania  mienia Gminy i dalszego postêpowania w tej sprawie.     
- odbyù spotkanie z ambasadorem Biaùorusi n/t wspóùpracy i pomocy Polakom, 
- odbyù spotkanie w sprawie budowy oczyszczalni i kanalizacji w Marciszowie ,  
- uczestniczyù w konferencji Zwi¹zku Gmin Wiejskich    
- odbyù spotkanie w/s kompensaty z szefem Tartaku w Marciszowie  czê�ci zadùu¿enia na  
  doposa¿enie ewentualnych placów zabaw, co do koñca miesi¹ca lipca powinno zostaã  
  zakoñczone, 
- spotkaù siê z rodzin¹ z Wie�ciszowic , której dom ulegù spaleniu dwukrotnie w b.r  
  Odniósù siê do artykuùu w prasie na ten temat, gdzie jako Wójt zarzucono brak pomocy   
  pogorzelcom  a,  którzy nie chcieli wpu�ciã pracowników opieki spoùecznej na   
  posesjê jak te¿ udostêpniã niezbêdnych dokumentów , ¿¹daj¹c ponadto otrzymania  
  natychmiast mieszkania. Tym czasem pogorzelcy otrzymali  pomoc ze Szkoùy ,a Wójt  
  zaproponowaù mieszkanie w TBS bez konieczno�ci wpùaty kaucji  z czego jednak  
  zrezygnowali dlatego Wójt  zwróciù siê do pogorzelców o okre�lenie , co jest pogorzelcom  
  niezbêdne, tym bardziej, ¿e okazaùo siê,  i¿ nie byùo to spalenie tylko próba podpalenia , co  
  stwierdziùa policja. Poniewa¿  sprawa jest  niejasna wiêc zaproponowaù pomoc analogiczn¹  
  jak pogorzelcom w budynku nr 80 w Ciechanowicach , który  ulegù czê�ciowemu spaleniu w  
  ubiegùym  roku przy czym w  budynku nr 80 dokonano najpierw ekspertyzy. 
- uczestniczyù w posiedzeniach komisji Rady, 
- zwróciù siê do pani Marii Bych o zorganizowanie spotkania soùtysami w sprawie do¿ynek.   
Radny Adam Ry¿owski odniósù siê do wypowiedzi Wójta Gminy n/t po¿aru w 
Wie�ciszowicach  popieraj¹c wypowied¿ Wójta , bo nie mo¿e byã tak, ¿e spoùeczno�ã lokalna 
wykùada pieni¹dze jak te¿  zmuszaã Wójta do dziaùania za pieni¹dze mieszkañców.  
Jako wieloletni policjant nie wyobra¿a sobie natomiast, ¿e mo¿na  w czasie po¿aru wróciã siê 
po sprzêt typu telewizor, pralka itp. , bo jak jest po¿ar to przecie¿ siê  ucieka  dlatego poprosiù  
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¿eby wstrzymaã siê do momentu wyja�nienia sprawy przez policjê i prokuraturê przygl¹daj¹c  
siê jak siê sprawa skoñczy , czy dojdzie do jej wyja�nienia jak to siê staùo, po czym mo¿na 
pomy�leã o pomocy tym bardziej, ¿e okoliczni  mieszkañcy  nic nie widzieli. Zdaniem 
radnego to,  co mo¿na byùo zrobiã zostaùo zrobione jednak  pewnych reguù nie mo¿na 
przekraczaã. 
Innych uwag nie zgùoszono. 
Ad.7. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przypomniaù, ¿e temat byù omawiany na posiedzeniu Komisji 
O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki ù¹cznie z wyjazdem w teren w, którym uczestniczyli 
radni Jadwiga Adamczyk i Adam Ry¿owski oraz pan Jerzy Nowak dzier¿awca  kolorowych 
jeziorek. 
Szczegóùy  pobytu na kolorowych jeziorkach przedstawiù przewodnicz¹ca Komisji radna 
Zofia Siudak. 
Poinformowaùa, ¿e Komisja dokonaùa analizy umowy dzier¿awy nieruchomo�ci wraz z 
aneksem do umowy po czym udaùa siê w teren. 
Komisja stwierdziùa, ¿e w umowie opiewaj¹cej dzier¿awê na okres 10 lat s¹ zawarte 
postanowienia, które dzier¿awca zaakceptowaù wspólnie z Gmin¹ i ma  to na  celu 
przyci¹ganie turystów. 
Postanowienia zawarte w umowie pocz¹tkowe byùy na rok 2009 i  2010 rok, jednak w miêdzy 
czasie doszùo do powstania aneksu i terminy wykonania prac z 2009 roku przedùu¿ono na 
2011 , a z 2010  na rok 2012. Obecny  w terenie dzier¿awca wyja�niaù czùonkom Komisji 
sprawy. Reasumuj¹c w oparciu o dokumenty stwierdzono, ¿e wszystko odbywa siê zgodnie z 
liter¹ prawa. Jednak zdaniem Komisji  teren kolorowych jeziorek obecnie trochê przypomina 
smutne jeziorka byã mo¿e przyczyn¹ jest choroba pana Nowak wymagaj¹ca  leczenia st¹d  
taka sytuacja jednak pan Nowak poinformowaù , ¿e wyznaczy osobê , która bêdzie pilnowaùa 
terenu i realizowaùa plan zagospodarowania terenu zawarty w umowie. Na miejscu ponadto 
stwierdzono wykonanie parking,  gdzie jednak wylewa woda przy okazji stwierdzono, ¿e 
boisko sportowe dla dzieci jest te¿ podmokùe. Poszerzono drogê , a na terenie kolorowych 
jeziorek  znajduj¹ siê dwie budowle drewniane nie zwi¹zane na staùe z gruntem w zwi¹zku z 
czym dzier¿awca ma problem , bo okazaùo siê ¿e jest to nielegalne. 
Stwierdzono te¿, ¿e  nie jest jeszcze po zimie posprz¹tane  jednak dzier¿awca poinformowaù  
na spotkaniu ¿e od 1 maja b.r planuje rozpoczêcie  funkcjonowania  baru gdzie  bêdzie mo¿na 
siê zaopatrzyã w napoje itp., a �mieci s¹ wywo¿one. Pocieszaj¹ce  jest tez to, ¿e turystów na 
kolorowych jeziorkach jest sporo ,a dzier¿awca przedstawiù bogat¹ ofertê jednak, zdaniem 
przewodnicz¹cej komisji lepiej jest oceniaã czyny ,a nie sùowa gdyby jednak siê one 
sprawdziùy byùoby to pomy�lne dla Gminy. 
Pan Wójt Gminy poinformowaù, ¿e w dniu dzisiejszym zapadùa decyzja o wyst¹pieniu do 
Natury 2000 do Wrocùawia, poniewa¿ musi byã  pozwolenie ale najpierw nale¿y  uzgodniã  
sprawy energetyczne. Dotychczas taki budynek mo¿na byùo stawiaã na zgùoszenie, a obecnie 
nawet komórkê mo¿na postawiã na pozwolenie. Jak wiemy dwa obiekty drewniane stoj¹ ,a 
ma ich byã docelowo 10  sztuk. Dotychczas napierano na tor motokrosowy, dzi� jest cisza i 
nie ma rozmów na ten temat.. 
Radny Adam Ry¿owski    
Pokazaù radnym bilet jako opùatê parkingow¹ w kwocie 10 zù z 2008 roku ze Starego S¹cza    
informuj¹c, ¿e z tych pieniêdzy miasto otrzymuje pewn¹ czê�ã natomiast przybywaj¹c na 
kolorowe jeziorkach w naszej Gminie otrzymujemy widokówkê z napisem kolorowe jeziorka 
i jest opùata 5 zùotych. 
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Ponadto zdaniem radnego nie mo¿e tak byã, ¿e dzier¿awca kolorowych jeziorek sugeruje 
¿eby mieszkañcy Wie�ciszowic malowali  swoje domy na kolorowo. Umowa zostaùa 
podpisana i funkcjonuje wraz z aneksem , której trzeba siê trzymaã rozumie ró¿ne trudno�ci 
ale tak jak podkre�liùa przewodnicz¹ca Komisji O�wiaty, ¿e s¹ �mieci , a tym czasem jest  
osoba tego pilnuj¹ca tego zadania. Na dzieñ dzisiejszy zdaniem radnego pan Jerzy Nowak 
dzier¿awca jeziorek dla radnego jest �bajkopisarzem�. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zaznaczyù , ¿e pan Nowak jednak deklaruje wspóùpracê z mieszkañcami Wie�ciszowiec. 
Innych uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Ad.8. 
- projekt uchwaùy w sprawie : organizacji konkursu �Najlepiej zadbane soùectwo i  
  najùadniejsza posesja w gminie Marciszów�. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù Radzie  tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 3 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : regulaminu nadawania tytuùu �Honorowego Obywatela  
  Gminy  Marciszów� . 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù Radzie tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 4 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na odpùatne nabycie  w poczet mienia  
  Gminy Marciszów nieruchomo�ci gruntowej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Radna Danuta Wojtas zwróciùa siê o udzielnie odpowiedzi na zapytanie postawione podczas 
posiedzenia Komisji Rewizyjnej odno�nie tej uchwaùy dot. rozwa¿enia mo¿liwo�ci zamiany 
tej dziaùki na inn¹. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e jest za póêno na zamianê , poniewa¿ 
posiedzenia Komisji odbyùo siê w dniu 26 kwietnia 2011 r., a ponadto nale¿y zdecydowaã 
jakie to dziaùki miaùyby byã zamieniane. Jednak mimo wszystko procedura zaczyna siê od 
podjêcia uchwaùy , a o zamianie ewentualnie mo¿na mówiã w pó¿niejszym terminie.    
Radny Józef Szoùdrowski   
Poinformowaù o czynionych staraniach w tej sprawie ù¹cznie z szukaniem dziaùki na ogródek 
jordanowski,  a¿eby Gmina nie musiaùa jej kupowaã. Byù w referacie rolnictwa Urzêdu 
Gminy jednak okazaùo siê, ¿e na  dzieñ dzisiejszy takich dziaùek nie ma, o zamianie po raz 
pierwszy sùyszy wie tylko o tej o , której wcze�niej rozmawiaù wspólnie z  Wójtem i panem 
Gurgulem wùa�cicielem dziaùki , która zdaniem radnego jest w odpowiednim miejscu na ten 
cel. Zwróciù siê do radnych o zaakceptowanie projektu uchwaùy. 
Radny Adam Ry¿owski  
Stwierdziù, ¿e �wesela nie byùo a radnemu krêci siê w gùowie�  poniewa¿ na wczorajszym 
posiedzeniu Komisji Ochrony Úrodowiska i Rolnictwa byùa mowa o tym, ¿e  na 
przedmiotow¹ dziaùkê w Sêdzisùawiu przeznacza siê  30 tysiêcy. Na zagospodarowanie placu 
w Marciszowie natomiast przewidziano 20 tysiêcy czemu sprzeciwiù siê radny  i co wytkniêto 
radnemu, i¿ byù przeciwny  gùosuj¹c przeciwko uchwale  wiêc radny teraz nie wie jak na to 
patrzeã.  
W zwi¹zku  powy¿sz¹ dyskusj¹ zwróciù siê z zapytaniem,  czy mo¿na wiêc wstrzymaã t¹ 
uchwaùê bez szkody dla Sêdzisùawia i ogródka jordanowskiego. 
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Przypomniaù, ¿e owszem poinformowano radnych o maj¹cych powstaã placach zabaw w 
Sêdzisùawiu, Marciszowie i Wie�ciszowicach  jednak chce wiedzieã, czy te place bêd¹ w b.r. 
czy w roku 2012  i czy Rada Soùecka w Sêdzisùawiu zùo¿yùa odpowiedni wniosek. 
Radna Danuta Wojtas  
Uwa¿a,  ¿e radny Szoùdrowski nie zrozumiaù radnej , poniewa¿ radna nie chciaùa ¿eby nie 
kupowaã od pana Gurgula lecz o zamianê dziaùek gminnej  i nie o t¹ na , której  jest obecnie 
plac zabaw,  a  panu Gurgulowi zaproponowaã  w zamian inn¹ dziaùkê. 
Radny Józef Szoùdrowski  
Ustosunkowaù siê do  wypowiedzi radnej D.Wojtas oraz radnego A.Ry¿owskiego jednak 
wypowied¿  radnego byùa tak szybka i niezrozumiaùa, ¿e protokolant nie zd¹¿yù zapisaã  jej 
tre�ci jak ,te¿ komentarze innych radnych w tym momencie nie pozwoliùy na jej nagranie. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zwróciù siê do radnych o prawidùowe zachowanie. 
Stefan Zawierucha Wójt  Gminy  
Przypomniaù, ¿e koùo domu kultury w Marciszowie ju¿ organizuje siê plac zabaw , co zostaùo 
uchwalone na poprzedniej sesji pomimo sprzeciwu niektórych radnych. 
Natomiast na informacjê soùtysa Sêdzisùawia o potrzebie dziaùki na podobny ogródek odbyù 
spotkanie z panem Gurgulem z Sêdzisùawia st¹d jak byù termin zùo¿enia wniosku zostaù on 
sporz¹dzony , po czym zostan¹ zamówione urz¹dzenia na plac dlatego prosi ¿eby tego nie 
zaniechaã. Zwróciù uwagê na to , ¿e sprawa ogródka jordanowskiego to powielenie sprawy z 
Marciszowa. 
Radny Piotr Gwó¿d¿ 
W zwi¹zku z powy¿sz¹ sytuacj¹ wnioskowaù o zamkniêcie tematu poniewa¿ byù on  
szczegóùowo omawiany  na posiedzeniach Komisji. 
W gùosowaniu za zamkniêciem tematu gùosowaùo 9 radnych ,4 radnych byùo przeciwnych , 2 
radnych wstrzymaùo siê od gùosu. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy poddaù pod glosowanie projekt uchwaùy. 
Rada w gùosowaniu   4 gùosami �za przyjêciem � projektu uchwaùy , 10 gùosami 
�wstrzymuj¹cymi siê � 1 radny nie gùosowaù przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi 
zaù¹cznik nr 5 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : wyra¿enia zgody na nieodpùatne przejêcie w poczet mienia  
  Gminy Marciszów nieruchomo�ã poùo¿on¹ w Marciszowie w granicy dziaùki nr 310/1  
  stanowi¹c¹ wùasno�ã Skarbu Pañstwa bêd¹c¹ w zasobie Agencji Nieruchomo�ci Rolnej. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag nie zgùoszono. 
Rada w glosowaniu 11 gùosami �za przyjêciem� , 1 gùosem  �przeciwnym � , 2 gùosami 
�wstrzymuj¹cymi  siê�  1 radny nie gùosowaù przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi 
zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
 -projekt uchwaùy w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwaùy Nr VIII/36/11 z dnia 28  
 kwietnia 2011 roku w sprawie wprowadzenia opùaty targowej. 
Uwag nie wniesiono. 
Rada w gùosowaniu  12 gùosami �za przyjêciem � , 3 gùosami �wstrzymuj¹cymi � przyjêùa 
projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
Wójt Gminy skomentowaù sposób gùosowania nad projektów  uchwaù w sprawie 
nieodpùatnego przejêcia dziaùki gdzie radni gùosuj¹ przeciwko oraz odpùatnego przyjêcia 
dziaùki i na takie same cele radni gùosuj¹  za jej przejêciem. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 10 minutow¹ przerwê. 
Po przerwie 
Ad.9.          
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Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê w sprawie przepustu drogowego zlokalizowanego w pasie drogi powiatowej koùo  
byùej sùodowni w Ciechanowicach na skrzy¿owaniu drogi powiatowej z drog¹ gminn¹ 
prowadz¹c¹ w kierunku byùej stacji PKP, która zdaniem radnego wymaga natychmiastowego 
zabezpieczenia poniewa¿ przepust jest zaùamany, a w �rodkowej czê�ci nawierzchni jest 
dziura. 
Wójt w odpowiedzi poinformowaù ¿e jest na skrzy¿owaniu drogi gminnej i powiatowej , a 
przepust nale¿y do powiatu wniosek zostaù skierowany do radnej powiatu Marii Bych. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Zwróciùa siê  do Przewodnicz¹cego Rady Gminy o reagowanie na takie zachowanie radnych , 
które miaùo miejsce w czasie dyskusji nad projektami uchwaù dot. nieodpùatnego i odpùatnego   
przejêcia dziaùek,  bo chciaùaby ¿eby pewien poziom kultury obowi¹zywaù podczas obrad 
sesji , zdaniem radnej ka¿dy ma prawo zapytaã o to czego nie wie ale to nie znaczy, ¿e inny 
radny nakrzyczy , czy bêdzie radnego strofowaù , ¿e wùa�nie czego�  nie wie.  
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Przypomniaù , i¿ upominaù radnych o prawidùowe zachowanie. 
Radny Adam Ryzowski  
Odniósù siê do gùosowania nad uchwaùami z poprzedniej sesji , bo na ka¿dym kroku sùyszy jak 
radny gùosowaù / przeciwko/  prosz¹c o zakoñczenie tej dyskusji i  przykro jest radnemu 
poniewa¿ od redaktora RTI dowiedziaù siê, ¿e radny nie chce rozwoju Gminy Marciszów 
przypomniaù wiêc dlaczego gùosowaù przeciwko projektowi uchwaùy. 
Niezrozumiaùe jest dla radnego, ¿e  Gmina Janowice Wielkie wspólnie z Gmin¹ Marciszów 
wybudowaùa �mietnisko w Ciechanowicah , a gmina Marciszów ma obecnie  ponosiã koszty 
na kwotê  800 tysiêcy za jego likwidacjê dlatego radny gùosowaù przeciwko. Zdaniem radnego 
koszty powinny byã wspólnie ponoszone, bo Janowice Wielkie równie¿ wywoziùy �mieci do 
Ciechanowic  i wówczas  wydatki  na likwidacjê tego �mietniska opiewaùyby na 400 tysiêcy.  
Zwróciù siê do Przewodnicz¹cego Rady Gminy podobnie jak radna Jadwiga Adamczyk, 
poniewa¿  zaczyna obserwowaã zarówno  na sesjach  jak te¿ na komisjach , i¿ soùtysi  gani¹ 
radnego,  a zdaniem radnego tak nie mo¿e byã, a s¹ takie momenty i miejsca, ¿e ma to 
miejsce, dlatego proponuje  zorganizowanie wspólnego spotkani wszystkich przy ro¿nie. 
Poinformowaù te¿ Wójta Gminy o nie wykonaniu przez pracownika Urzêdu pro�by soùtysa , 
który nie do�ã, ¿e jej nie wykonaù,  to zaleciù zwróciã siê w tej sprawie soùtysowi z podaniem  
czego radny nie rozumie. Opisaù szczegóùy sytuacji.  
Dwa miesi¹ce temu zgùosiù sprawê drogi do budynku nr 56 w Wie�ciszowicach o zakup  
zakupiã 8 korytek aby woda spùywaj¹ca z góry  niszcz¹ca  drogê spùywaùa do rowu � odzewu 
brak. 
Przedstawiù sprawê zagùosowania przeciw jednej uchwale , poniewa¿ radny  ma pewne 
informacje , które mog¹ skutkowaã w przyszùo�ci i dlatego uwa¿aù, ¿e ta uchwaùa w pewnym 
momencie mo¿e zaszkodziã naszej Gminie. Jak to nast¹pi wówczas radny przypomni o tym 
na sesji. 
Zaapelowaù ¿eby zostawiã RTI w spokoju oraz  wypowiedzi radnych, bo ka¿dy ma prawo do 
swojego zdania  jak te¿ jako osoba publiczna  musi odpowiedzieã na zadane zapytanie 
redaktora wiêc to robi. 
Poinformowaù, ¿e  zapoznaù siê z dostarczonym dekalogiem samorz¹dowca i stwierdziù,  i¿ 
dotyczy on wszystkich zarówno radnych jak i wójta oraz  soùtysów. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
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Odniósù siê do wypowiedzi radnego Adama Ry¿owskiego zwracaj¹c uwagê na  u¿ywania 
sùowa � pewne, rzeczy , pewien pracownik � itd. ,Wójt nie wie o co i o kogo chodzi. 
Dla Wójta jednak wa¿niejsze na dzieñ dzisiejszy jest wykonanie modernizacji budynku 
�wietlicy w Sêdzisùawiu , która nie byùa malowana jak te¿ bêd¹ wymieniane okna , bo jest 
taka szansa. Ponadto zostanie wykonany objazd koùo  posesji pani Szarek w Wie�ciszowicach  
remont i wyposa¿enie  �wietlicê w Úwidniku gdzie zalewa i tymi kategoriami w dziaùaniu siê 
kieruje. 
Na komisjach poinformowaù , ¿e nie odpowiada RTI , bo Wójta to nie interesuje choã mógùby 
polemizowaã zarówno w sprawach wypowiedzi na temat podatków czy ostatniego 
gùosowania. 
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê do radnej Powiatu Marii Bych w sprawie drogi w Ciechanowicach od przepustu 
do posesji pani Zofii Siudak , która miaùa byã do koñca miesi¹ca kwietnia b.r zakoñczona  
jednak tak siê nie staùo dlatego pyta czy jest mo¿liwo�ã, ¿e zostanie to skoñczone. 
Pani Maria Bych  radna Powiatu 
W odpowiedzi poinformowaùa, ¿e nie byùo ustalonego terminu zakoñczenia prac na tym 
przepu�cie i jak skoñcz¹ w Marciszowie i Wie�ciszowicach bêd¹ koñczyã w Ciechanowicach. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Poinformowaù radnych,  ¿e ma takie informacje ¿e  maszyny , którymi wykonuj¹  prace na 
tym przepu�cie ulegùy awarii i musza zostaã naprawione. 
Ad.10. 
Pan Mirosùaw Wolak  soùtys  Ciechanowic 
Wyraziù obawê, co do tego czy powiat zakoñczy te prace na drodze w Ciechanowicach  
oraz zwróciù siê w sprawie odcinka drogi od plebani  do Miedzianki poni¿ej drogi 
prowadz¹cej do paùacu w Ciechanowicach , gdzie  w nawierzchni, której znajduje siê wyrwa 
wymagana jest  zdaniem soùtysa natychmiastowego oznakowania ,a nastêpnie naprawy.  
Pani Maria Bych  
Powiat zna sprawê i remont jest zaplanowany nie wie tylko czy bêdzie ona ùatana jeszcze 
przed remontem nie zna decyzji. 
Radna Danuta Wojtas  
Zwróciù siê w sprawie popêkanych poboczy przy drodze w kierunku kolonii w Sêdzisùawiu  
Radna Zofia Siudak Przewodnicz¹c Komisji O�wiaty 
Zwróciùa siê z pro�b¹ w imieniu Komisji O�wiaty  dot. organizowania festynów poniewa¿ 
pozmieniaùy siê przepisy  o zapoznanie  Komisji w miesi¹cu maju z tymi zmianami dot. 
organizowania loterii fantowej , sprzeda¿y piwa itp. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z zapytaniem do radcy prawnego czy teleturnieje w TV s¹ gr¹ losow¹ chciaùby 
uzyskaã na to odpowiedê. 
Radny Janusz Zawierucha  
Zwróciù siê do radnych Powiatu w sprawie mostu w Marciszowie. 
Pani Maria Bych poinformowaùa,  ¿e powiat otrzymaù promesê  w dniu 15 kwietnia 2011 r. 
Powiat jest na etapie opracowania specyfikacji, a most ma byã oddany do u¿ytku do dnia 15 
grudnia 2011 roku. 
Pan Mirosùaw Wola soùtys Ciechanowic 
Poinformowaù o odbytym Walnym Zgromadzeniu  Kwiatu Lnu podczas, których dokonano 
wyboru wùadz i pan Janusz Banasiewicz mieszkaniec Marciszowa zostaù wybrany czùonkiem 
Zarz¹du , a soùtys zostaù czùonkiem Rady Programowej. 
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Radny Andrzej Mitczak  
Przekazaù informacje n/t wyborów do Izb Rolniczych  i samorz¹du , które  odbyùy  siê w dniu 
3 kwietnia 2011 roku  i do samorz¹du z naszego terenu zostali wybrani pan Ireneusz 
Próchnicki i radny Andrzej Mitczak jak te¿ jest delegatem do Dolno�l¹skiej Izby Rolniczej  
we Wrocùawiu  
Rada Jadwiga Adamczyk 
Wyraziùa zadowolenie z udzielonej odpowiedzi na zùo¿ony przez radn¹ na Komisji 
Rewizyjnej  wniosek do Regionalnego Zarz¹du Gospodarki Wodnej w sprawie potoku 
Kùopotek oraz potoku Mienica przepùywaj¹ce przez Wie�ciszowice i  pomimo niezbyt 
optymistycznej odpowiedzi sam fakt powiadomienia i obietnica , ¿e siê spraw¹ zainteresuj¹  
cieszy radn¹. 
Pan Wùadysùaw Wróblewski  soùtys Domanowa 
Zwróciù siê z zapytaniem w sprawie  zaùamanego przepustu drogowego zlokalizowanego pod 
nawierzchni¹ drogi w Pustelniku przy posesji nr 15 , co powoduje podtapianie zabudowañ. 
Woda gromadz¹ca siê w rowie przelewa siê przez drogê i spùywa pod zabudowania poùo¿one 
poni¿ej drogi.  
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Udzieliù odpowiedzi na zadane zapytania.  
Soùtysowi z Domanowa, ¿e jest to droga krajowa wiec przepust te¿ ich  jednak dokona 
rozeznanie kto jest wùa�cicielem przepustu i co mo¿na zrobiã. 
W sprawie potoków Kùopotku i Mienicy  poinformowaù, ¿e na ostatniej Komisji Ochrony 
Úrodowiska i Rolnictwa ustalono wspólnie z ZGG,  ¿e musz¹ zostaã wyciête drzewa z tych 
potoków jednak w rozmowie nie bardzo mo¿na byùo ustaliã kiedy to nast¹pi. 
W sprawie zmian organizowania festynów Wójt poleciù przekazanie sprawy do Referatu 
Kultury Urzêdu Gminy celem przygotowania dla Komisji O�wiaty tych zmian. 
W sprawie poboczy w Sêdzisùawiu stwierdziù , ¿e przyczyn¹ takiego stanu rzeczy jest jazda 
niewùa�ciwymi � ciê¿kimi pojazdami ,  poniewa¿ jednak ta sama firma wygraùa przetarg i 
bêd¹ remontowaã odcinek od przejazdu do le�niczówki wiêc byã mo¿e to naprawi¹.  
Ýle bêdzie dopóki ka¿dy bêdzie robiù co bêdzie chciaù , a mieszkañcy nie bêd¹ reagowaã 
poprzez spisania choãby numeru rejestracyjnego samochodu, który niszczy. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



WYCI¥G 
z protokoùu z obrad IX sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2011 roku 
 
 
 
 
Ad.11.  Sprawy ró¿ne, 
 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zwróciù siê do radnych o uzupeùnienie wpùat na konto Spoùecznego Komitetu przy Radzie 
Gminy Marciszów celem zakupienia nagród  dla najzdolniejszych uczniów poniewa¿ zbli¿a 
siê koniec roku szkolnego i z tej okazji uroczysta sesja podczas, której nagrody zostan¹ 
wrêczone.  
Zwróciù siê do radnych o dokonanie wyboru dwóch radnych celem uzupeùnienia powstaùych  
wakatów w Komitecie Spoùecznym po byùych radnych Januszu Banasiewiczu i radnym 
Tadeuszu Borowy  uprawnieni do dokonywania wypùat z konta i,  którzy wcze�niej zùo¿yli 
podpisy w banku. Poniewa¿ jest nowa kadencja 2010-2014 nowi radni nale¿y dokonaã 
wyboru nowych radnych , którzy zostan¹ do tego upowa¿nieni. 
Zostaùy zaproponowane kandydatury radnego Henryka Mazura i radnej Zofii Siudak wybrane 
jednogùo�nie. 
Przewodnicz¹cy poinformowaù o tym, ¿e bêdzie konkurs na zorganizowanie po¿ytecznych 
wakacji i je¿eli kto� bêdzie zainteresowany sùu¿y pomoc¹ w sporz¹dzeniu wniosku. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
 
Za zgodno�ã z protokoùem                                                                                          
 
    
 
    


